
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 27. august 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1097
Vil ministeren redegøre for, hvor mange gamle tyske bunkere fra besættelsestiden, der er 
på Vestkysten, og herunder oplyse:
– Hvor mange bunkere der siden 2013-2014, hvor der blev fjernet omkring 123 farlige 

bunkere, kan karakteriseres om farlige og som derfor bør fjernes?
– Hvor mange bunkere, der selvom de ikke umiddelbart udgør en fare, kan karakterise-

res som en øjebæ og skæmmende for naturoplevelsen?
– Om der er bunkere på stranden og i vandkanten andre steder i landet end på Vestky-

sten, f.eks. på strækningen fra Grenen til Frederikshavn, der kan karakteriseres om 
farlige, og som derfor også bør fjernes?

– Et estimat over, hvad det vil koste fjerne henholdsvis de farlige bunkere, og de bunke-
re, der udgør en øjebæ og er skæmmende for naturoplevelsen?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Søren Espersen 
(DD).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Soren.Espersen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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